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A háziorvosi és házi gyermekorvosi ügyelet biztosítása Budapest területén mindeddig a fővárosi 

kerületi önkormányzatok feladata maradt. Az állam működését érintő egyes törvények módosításáról 

szóló 2024. évi XXIX. törvény 104-106. §-ának hatálybalépésével, 2024. október 1. napjától kezdve 

azonban immár Budapesten is az állam fogja ellátni ezeket a feladatokat.  

Az orvosi ügyeletek esetleges fenntartóváltásával kapcsolatban Pogácsás Tibor államtitkár úr 2021. 

február 17-ei megkeresésére a fővárosi kerületi polgármesterek többsége akként foglalt állást, hogy a 

háziorvosi ügyelet eddigi rend szerinti önkormányzati fenntartását tartja előnyösnek.  

A Budapesti Önkormányzatok Szövetsége (BÖSZ) elnökeként 2022. november 14-én kelt, Önnek 

címzett levelemben a következőket írtam: „[a] rendelkezésre álló ismeretek alapján kétségek 

merülnek fel, hogy a mentőszolgálat elegendő, szakmailag megfelelő kapacitást tud biztosítani az 

ügyelet ellátásához. Vélhetően a betegek időbeni ellátása lassulni fog, számos esetben veszélyeztetve 

az akut beteg megfelelő gyorsaságú és színvonalú szakmai ellátását. Tapasztalatok igazolják, hogy 

az ügyeleti szolgálat biztosításában történt változtatás, az elérhetőség megismertetése a lakossággal 

több hónapot igényel. Az időhiány miatt jelentkező elégtelen tájékoztatás a betegbiztonságot 

veszélyezteti. Érdemi veszélynek látjuk továbbá, hogy a háziorvosoknak a központi ügyeleti ellátásba 

való „visszakényszerítése” tovább fogja növelni a betöltetlen körzetek számát, mert a jobbára idős 

orvosok többsége inkább visszaadja a praxisát, ha a rendelési idején túl még ügyelnie is kell, ráadásul 

mindezt az állami tulajdonú kórház keretein belül, vagyis egy állami intézményben.”  

2024 márciusában a Magyar Orvosi Kamara (MOK) 25 pontban foglalta össze az új ügyeleti rendszer 

bevezetése után tapasztalt, az ellátói és a betegbiztonságot is súlyosan érintő anomáliákat. 

Sem a BÖSZ, sem a MOK által jelzett problémákra nem érkezett érdemi válasz, azok megoldásáról 

nem tudunk. Az állami ügyeleti rendszer országos bevezetése előtt megfogalmazott véleményünket 

az azóta a nyilvánosságban megjelenő hírek, a bevezetés körüli megyei tapasztalatok sajnálatos 

módon igazolják.  



 

 

 

 

2 

Minderre figyelemmel a Budapesti Önkormányzatok Szövetsége az új háziorvosi és házi 

gyermekorvosi ügyeleti rendszer budapesti bevezetése előtt további egyeztetést tart szükségesnek, 

azt a más települések és a szakmai szervezetek által jelzett problémák megnyugtató rendezéséig, és 

az átállás transzparens előkészítésének hiányában nem tudja támogatni.  

 

Budapest, 2024. július 17. 

 

 

Tisztelettel, 

 

 

 

Karácsony Gergely 
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